
Protokół

 Z posiedzenia XLII Sesji  Rady Gminy

w  dniu  09 sierpnia 2010  roku

Posiedzenie XLII Sesji Rady Gminy  otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan

Tadeusz Michel. Przywitał  przybyłych na sesję Radnych, z-cę Wójta Gminy, Skarbnika

Gminy i Sołtysów Sołectw Gminy Świerzno.  Nastąpiło stwierdzenie quorum. Na 15

osobowy skład  Rady w posiedzeniu uczestniczy 13 członków Rady. Nieobecni: Radny

Wacław Gojlik, Bogusław Kozacki – nieobecność usprawiedliwiona. Lista  stanowi załącznik

nr 1 do protokołu.

Ad.1c. przyjęcie protokołu z posiedzenia XLI Sesji Rady Gminy Świerzno

Protokół z   XLI  Sesji  Rady  Gminy  Świerzno  został przyjęty  13  głosami  za,  na  13  radnych

obecnych na Sali bez odczytania.

Ad.1d. zgłoszenie uwag i poprawek do porządku posiedzenia XLII Sesji Rady Gminy

Świerzno.

z-ca Wójta Gminy – stawiam wniosek o wykreślenie z porządku obrad z punktu  3 „Podjęcie

uchwał , ppkt „c”  zmian budżetu Gminy Świerzno w roku 2010, ppkt  „a” przesunąć  do

rozpatrzenia  po punkcie dotyczącym spraw regulaminowych.

W wyniku głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie.

Następnie Przewodniczący  Rady Gminy odczytał porządek obrad  posiedzenia XLII Sesji

Rady Gminy.

1. Sprawy regulaminowe:

a. otwarcie posiedzenia,

b. stwierdzenie quorum,

c. przyjęcie protokołu z posiedzenia  XLI Sesji Rady Gminy Świerzno,

d. zgłoszenie uwag i poprawek  do porządku posiedzenia XLII Sesji Rady Gminy Świerzno.

2. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienie Gminy  Świerzno do Stowarzyszenia pod nazwą

„Zachodniopomorska Sieć Teleinformatyczna”

3. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami.

4. Podjęcie uchwał w sprawie:

a. ustalenia okręgów, ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych  w każdym

okręgu,

b. przyjęcia zmiany statutu Celowego Związku Gmin R-XXI z siedzibą w Nowogardzie,

c. przyjęcia zmiany statutu Celowego Związku Gmin R-XXI z siedzibą w Nowogardzie.
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5. Wolne wnioski i zapytania.

6. Zakończenie posiedzenia XLII Sesji Rady Gminy Świerzno.

Porządek obrad posiedzenia XLII sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie po

zmianach. (zał. nr 2).

Ad.2. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienie Gminy  Świerzno do Stowarzyszenia

pod nazwą „Zachodniopomorska Sieć Teleinformatyczna”

Na posiedzenie Rady Gminy przybył przedstawiciel  Urzędu Marszałkowskiego w Szczecinie

celem przybliżenia  zasadności podjęcia  uchwały w sprawie przystąpienia do

Stowarzyszenia pod nazwą  „Zachodniopomorska Sieć Teleinformatyczna”.

Przedstawiciel Urzędu Marszałkowskiego – podział terytorialny województwa to powiat,

gminy. Urząd Wojewódzki tak to skoordynował aby siecią objąć całe województwo. Połączyć

projekty i korzyści dla całego regionu.  Zachodniopomorskie Stowarzyszenie

Teleinformatyczne – szerokopasmowy dostęp do Internetu, dostęp w tych rejonach gdzie nie

ma żadnej infrastruktury. Inwentaryzacja sieci szerokopasmowej na terenie naszego

województwa jest niezadowalająca. Podstawowe medium światłowód. I tutaj  wykorzystanie

sieci już istniejącej poprzez wydzierżawienie lub wykupienie sieci od istniejących już

operatorów na terenie naszego województwa. Korzyści: promocja regionów turystycznych,

informacje, edukacja – kształcenie.

Założenia finansowe; 350 tys.  złotych koszt na wszystkich członków  tego Stowarzyszenia,

na Gminę Świerzno przypada w tym roku  305,51 w 2011 składka będzie wynosiła 694,31

złotych, większe miasta czy gminy – większy wkład. Przy ustalaniu składki brano pod uwagę

dochody gminy.

Gmina decyduje o: rozwoju  infrastruktury, wspólnej realizacji projektu, dostęp do wiedzy

eksperckiej, dostęp do wyników i analiz. Otrzymuje pomoc przy przygotowaniu dokumentacji

projektowej, wymiana doświadczeń pomiędzy jednostkami samorządu terytorialnego,  pomoc

w pozyskiwaniu środków unijnych. Korzyści dla gminy to: powstanie infrastruktury

teleinformatycznej, wymagania techniczne teraz i w przyszłości, impuls dla rozwoju

teleinformatycznego, jednorodna sieć samorządowa, usługi elektroniczne.

We wrześniu planowane jest walne zgromadzenie stowarzyszenia.

z-ca Wójta – informatyka to temat  nie dla wszystkich bliski, czy ten projekt był poddany

opinii osób znających temat. Czy na temat tej sieci są opinie, certyfikaty.
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Przedstawiciel Urzędu Marszałkowskiego -  rada jaka powstała z dwóch osób znających

temat wydała opinię pozytywną. Projekt ten realizowany jest prawie w każdym

województwie. Są województwa, które już wprowadziły w życie ten projekt mimo, że nie

wszystkie gminy przystąpiły do tego stowarzyszenia i dzisiaj właśnie te gminy szukają

dojścia do tych stowarzyszeń.

p. Skarbnik – kwota wydatków to 350 tys. złotych, na co?

U.M. – są to środki przeznaczone na funkcjonowanie tego Stowarzyszenia, kierowanego

przez Zarząd.

Skarbnik – czy światłowody będą budowane.

U.M. – wydzierżawiamy.

p. Skarbnik – czy będzie większy przepust.

U.M. - płacimy za włókno a nie za przepust. Chcemy być konkurencyjni i będzie taniej.

p. Skarbnik – nasza gmina to rejon specyficzny i rozległy i ten światłowód nie wszędzie

dociera, co z pozostałymi miejscowościami.

U.M. – jeżeli chodzi o dostęp końcowy do sieci to już sprawa gminy.

p. Mądrecki nie podjęcie uchwały i nie przystąpienie do tego Stowarzyszenia nie blokuje

drogi aby przystąpić  w późniejszym terminie.

U.M. – we wrześniu stowarzyszenie się zawiązuje i odbędzie się walne zgromadzenie, na

którym to zapadną najistotniejsze decyzje. Można  przystąpić w późniejszym terminie do tego

stowarzyszenia jak i z niego można wystąpić.

z-ca Wójta – podjęcie uchwały na przełomie sierpnia-września daje jeszcze możliwości

przystąpienia do tego Stowarzyszenia.?

U. M. – tak.

z-ca Wójta – proponuję wstrzymać się jeszcze, radni to jeszcze przeanalizują i sierpień –

wrzesień uchwałę podejmiemy. Proponuję ten punkt przesunąć na następne posiedzenie Rady

Gminy aby radni mogli się zapoznać ze statutem tego Stowarzyszenia bo na dzień dzisiejszy

nie mamy go.

U.M. – postaram się przesłać statut jak najszybciej aby państwo mogli się z nim zapoznać.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował przedstawicielowi Urzędu Marszałkowskiego za

przybycie i przedstawienie sprawy.
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Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek Wójta Gminy

o przesunięcie podjęcia uchwały w sprawie  przystąpienia Gminy Świerzno do

Stowarzyszenia pod nazwą „Zachodniopomorska Sieć Teleinformatyczna” na następne

posiedzenie Rady Gminy.

W wyniku głosowania wniosek został przyjęty 13 głosami za na 13 radnych obecnych na Sali.

Ad.3. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami.

Informacja z działalności między sesjami przedstawił z-ca Wójta gminy Pan Krzysztof Atras-

powiedział między innymi – przygotowujemy dokumentację  do wniosków na inwestycje

zgodnie z zapisem w budżecie i jesteśmy w trakcie  opracowywania wniosków.

Poczyniliśmy kroki z uzyskaniem dotacji na drogę Gostyń i Trzebieradz. Dotacja jest

wstrzymana do chwili uzyskania opinii od  Wojewódzkiego Inspektora  Ochrony Środowiska

w zakresie oddziaływania na środowisko drzew usuniętych i taki załącznik będzie wydany

a opinia korzystna dla nas. Prowadzone są rozmowy z panem Husejko  Marszałkiem Urzędu

Marszałkowskiego w Szczecinie  w świetle prowadzonych prac, jeżeli procedura się

przeciągnie to wówczas wystąpimy do Zarządu o zaliczkowanie. Gmina ma 7 lat na

odzyskanie środków. Rozmawiałem z Starostą Panem Czapkinem - wpłacenie do Gminy

środków w wysokości 200 tys. złotych  uzależnia  od wyników  ekspertyzy przeprowadzonej

przez firmę wynajęta przez Starostwo.

Kwota dotacji jest wpisana  w budżet.

Ogłosiliśmy  przetarg na dożywianie  w szkołach – termin składania ofert upływa we wtorek ,

przetarg na budowę Orlika w Stuchowie – termin składania ofert upływa w środę.

Bieżąca działalność  Gminy – remonty bieżące szkół i dróg. Trwa realizacja prac

z wykorzystaniem funduszy sołeckich.

Termin składania wniosków na wykorzystanie funduszy sołeckich w 2011 roku.

Sprawa cmentarza w Gostyniu – właściciel który kupił działkę w Gostyniu na którym był

cmentarz i kościół przy niwelowaniu terenu natrafił na kości ludzkie i sprawa się

rozdmuchała. Na dzień dzisiejszy sprawa już przycichła, kości zostały pochowane na

cmentarzu w Gostyniu. Działka zostanie ogrodzona, pożyczyliśmy właścicielowi siatkę,

słupki do ogrodzenia w gestii właściciela. Ogrodzenie wykonają bezrobotni aby to

zabezpieczyć. Właściciel zwrócił  się do mnie z pismem o zamianę tej działki albo odkupienie

jej. Stosowny wniosek w tej sprawie przygotuję na następną sesję i przedstawię to, ale nie

będziemy robić nic takiego co by naraziło gminę na starty.
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To wszystko jeżeli chodzi o informację z pracy między sesjami, jeżeli będą jakieś zapytania

to proszę we wolnych wnioskach.

Ad.3. Podjęcie uchwał w sprawie:

b. ustalenia okręgów, ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym

okręgu

p. Wiśniewski – podpisy zbierane pod petycją o przyłączenie Sołectwa Ciesław do obwodu nr

3 Chomino składane były pod wpływem emocji, pytałem 10 osób, które to podpisały one

nawet nie wiedziały co podpisują czy potem będą wiedziały gdzie mają głosować?

Przewodniczący Rady Gminy Pan Tadeusz Michel poddał pod głosowanie wniosek

z posiedzenia komisji Stałych Rady Gminy w sprawie przyłączenia sołectwa Ciesław do

obwodu głosowania Nr 3 czyli Chomina  a tym samym w okręgu nr 3 - 3 radnych w okręgu

zmniejsza się liczba Radnych do 4, okręg nr 1 – 5 radnych, w okręgu nr 2 - 3 radnych.

W wyniku głosowania przy 6 głosach za, 7 głosach przeciw wnioskowi na 13 radnych

obecnych na Sali, wniosek upadł.

p. Mądrecki – stawiam wniosek o przyjęcie wariantu drugiego, który mówi że: w okręgu nr

1 zostają sołectwa Świerzno, Kaleń, Jatki 4 mandaty, okręg nr 2 sołectwa Gostyń, Gostyniec

– 4 mandat, okręg nr 3 sołectwa Chomino, Osiecze i 2 mandaty, okręg nr 4 sołectwo

Stuchowo i Ciesław i 5 mandatów.

W wyniku głosowania wniosek został przyjęty 7 głosami za, 5 głosami przeciw

i 1 wstrzymującym się na 13 radnych obecnych na Sali.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy  odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia

okręgów, ich granic i numerów oraz liczby radnych w każdym okręgu.

W wyniku głosowania uchwała Nr XLII/217/2010 Rady Gminy Świerzno w sprawie ustalenia

okręgów, ich granic u numerów oraz liczby radnych wybieranych  w każdym okręgu została

przyjęta  7 głosami za, 4 głosami przeciw i 2 wstrzymującymi się na 13 radnych obecnych na

Sali. (zał. nr 3) .

Ad.3. c. przyjęcie zmiany statutu Celowego  Związku Gmin R-XXI z siedzibą

w Nowogardzie.

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Tadeusz  Michel.

Uwag co do przedstawionego projektu nie wniesiono.
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W wyniku głosowania Uchwała  Nr XLII/218/2010 Rady Gminy Świerzno w sprawie

przyjęcia zmiany statutu Celowego Związku Gmin R-XXI z siedzibą w Nowogardzie została

przyjęta  10 głosami za, 3 wstrzymującym się, O głosów przeciw na 13 radnych obecnych na

Sali. (zał. nr 4)

Ad 3. d. przyjęcie zmiany statutu Celowego  Związku Gmin R-XXI z siedzibą

w Nowogardzie.

Projekt uchwały przedstawił  Przewodniczący Rady Gminy. Uwag co do przedstawionego

projektu brak.

Obrady opuścił Radny Pan Marek Jankowicz.

W wyniku głosowania  Uchwała Nr XLII/219/2010 Rady Gminy Świerzno w sprawie

przyjęcie zmiany statutu Celowego  Związku Gmin R-XXI z siedzibą w Nowogardzie została

przyjęta 9 głosami za, 3 wstrzymującymi się na 12 radnych obecnych na Sali obrad. (zał. nr

5).

Ad. 4. Wolne wnioski i zapytania.

Przewodniczący Rady Gminy  odczytał wniosek  Radnej Pani Marii Kaczmarek w sprawie

wprowadzenia do  planu pracy Komisji Rewizyjnej w II półroczu wyjaśnienie sposobu

załatwienie sprawy p. Józefy Babicz dotyczącej przejezdności drogi gminnej, przy której

znajduje się posesja Pani Babicz.

p. Kaczmarek – złożyłam ten wniosek ponieważ Pani Babicz była w powiecie o wyjaśnienie

tej spraw, trwa to już jakiś czas składała wnioski do Urzędu w celu wyjaśnienia tej sprawy ale

sprawa nie została załatwiona. Chodzi tutaj o drogę dojazdową do jej posesji, jest to droga

gminna na której są ustawione klatki.

z-ca Wójta – nie wiem czy ta sprawa ma taki aspekt społeczny aby zajmowała się nią Komisja

Rewizyjna. Klatki nie stoją na drodze tylko przy drodze, ale wystarczy wznowić granice  tej

drogi do posesji Pani Babicz.

Przewodniczący Rady Gminy – tak jak powiedział z-ca Wójta zostaną wznowione granice

drogi gminnej dojazdu do posesji Pani Babicz i sprawa zostanie załatwiona.

p. Szczęsna – temat kanalizacji w Sulikowie, powiedział Pan że wykonawca to poprawi, do

dzisiaj nie zostało nic zrobione.

z-ca Wójta – w przyszłym tygodniu sprawa ma zostać załatwiona.

p. Kaczmarek – wniosek o przyjęcie działki w Dąbrowie, opinia w tej sprawie jest pozytywna,

czy została wszczęta procedura przejęcia tej działki?

z-ca Wójta  - polecę Panu Pawłowskiemu o zajęcie się sprawą przejęcia tej działki.
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p. Szymczyk – kto jest powołany do Komisji przetargowej?

z-ca wójta – Komisja Przetargowa powołana jest zarządzeniem Wójta Gminy.

p. Graczyk Sołtys Sołectwa Kaleń – dach na świetlicy w Kaleniu przecieka a jest nowy.

z-ca Wójta – dach nie jest nowy a  zacieka  ściana a przecieka dach stodoły,  zostało zlecone

poprawienie tej usterki i zostanie to usubnięte.

p. Graczyk Sołtys Sołectwa Kaleń- światło w pomieszczeniu kuchennym.

z-ca Wójta – jutro będzie zrobione.

p. Irena Gołębiewska – w Gostyńcu na świetlicy też ściana zacieka.

z-ca Wójta  - ściągam wykonawców i będzie to poprawione.

p. Kaczmarek – na zewnętrznych schodach przy świetlicy odpadają płytki, czy w kosztorysie

na remont świetlicy w Gostyńcu była wymiana parapetów  zewnętrznych czy tylko wewnątrz

budynku, ponieważ wewnątrz wymienili a na zewnątrz nie.

z-ca Wójta – tak jak powiedziałem ściągam jutro wykonawców i usterki zostaną usunięte.

p. Makar – była robiona elewacja szkoły w Stuchowie na ile jest gwarancja?

z-ca Wójta -  tak do końca sierpnia, przyszło pismo, że do końca sierpnia  usterki miały być

usunięte.

p. Wiśniewski – kosz na śmieci przy bibliotece w Chominie.

p. Chojnacki – chciałbym zgłosić, że nie ze wszystkich tych żółtych pojemników wybierane

są śmieci. Mam pytanie kiedy dożynki?

z-ca Wójta – sprawę zamonitujemy, dożynki koniec sierpnia.

p.  Lewandowski  –  Sołtys  Sołectwa  Jatki  -   dziury  w  drodze  od  sklepu  w  Jatkach  w  stronę

Pana Jankowicza.

z-ca Wójta – na temat drogi pierwszy raz słyszę, Pan Jędrzejczak chciał wyrównać tę drogę

ale odmówiłem. Jeżeli chodzi o drogę powiatowa w Jatkach proszę się zwrócić z pismem, my

wystąpiliśmy z pismem do zarządu dróg  i zobaczymy co zlecą.

Przewodniczący Rady Gminy – czy są jeszcze jakieś wnioski i zapytania. Nie widzę. Wobec

powyższego porządek obrad  uważam za wyczerpany i zamykam posiedzenie XLII Sesji

Rady Gminy w dniu 09 sierpnia 2010 roku. Dziękuję.

Protokołowała:

Putyrska B.




